
der forsvinder som følge af tvangsforflyt-
telserne. Jeg ville selv have placeret boghol-
deriopgaven på minimum to centre - øst 
og vest. Jeg ville endvidere på et tidligere 
tidspunkt have afsat yderligere ressourcer 
til SKAT, som blandt andet skulle sikre, at 
edb-systemerne kunne køre optimalt fra 
starten. Som det er nu, høster man ratio-
naliseringsgevinsten på forhånd. Man kan 
ikke gennemføre en så stor fusion uden at 
det koster i starten.

… sørge for, at man kalder tingene ved deres 
rette navn. Rationaliseringer er for så vidt 
ok, men med de planlagte besparelser på 
medarbejderstaben på 8% årlig opnår man 
ikke alene ved rationalisering.

… prioritere uddannelse og videreuddan-
nelse meget højt. Det undrer mig i øvrigt, 
at man i SKAT ikke har interne elevhold. 
Muligheden for videreuddannelse er efter 
min mening en væsentlig del af en attraktiv 
arbejdsplads. En af effekterne af en attrak-
tiv arbejdsplads er i øvrigt, at sygefraværet 
vil falde. 

… ikke være med til at lønningerne eksplo-

Af Niels Sørensen
niels.sorensen@skat.dk
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Hvis jeg var 
skatteminister 
ville jeg...
… starte med at ophæve skattestoppet. Jeg vil 

ændre det skrå skatteloft og have mulighed 
for at opkræve yderligere topskat. Jeg ville 
ændre reglerne for aktieoptioner, så vi ikke 
skal se de kæmpestore udbetalinger til top-
chefer. Jeg finder det umoralsk og usundt 
for samfundet.

…  følge følgerne af fusionen nøje. Overord-
net mener jeg, at fusionen er ok, men pro-
cessen med forflyttelser til Kundecentrene 
og Betalingscenteret har været forkert, da 
man mister viden med de medarbejdere, 

Hvis jeg var skatteminister...

SF´eren: Poul Henrik Hedeboe, vikarierende skattepolitisk 
ordfører for Socialistisk Folkeparti, vil sætte yderligere fokus 
på de multinationale selskabers skattebetaling og ophæve 
skattestoppet.

Øget fokus på
multinationale 
selskaber og 
ophævelse af
skattestoppet
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derer, men ved at afskaffe mulighederne 
for frynsegoder i den private sektor, vil jeg 
mindske afstanden mellem lønnen i det 
private og det offentlige. For så vidt an-
går reultatløn skal det ikke kun være for 
”toppen”. Jeg vil ikke være med til ”fed-
terøvstillæg”, men gerne en resultatløn til 
for eksempel en hel afdeling. Det skal dog 
aftales endeligt med medarbejdere/organi-
sationerne.

… indføre differentieret moms på sunde fø-
devarer. Ikke som den tyske model alene, 
hvor jo også sodavand er omfattet, men 
udelukkende på frugt og grønt og gerne 
alene på økologiske varer. Økologien er 
sammen med den kollektive trafik nogle af 
mine vigtigste politiske mærkesager.

… for så vidt angår trafikken indføre en form 
for roadpricing. I første omgang vil jeg ind-
føre en betalingsring omkring de største 
byer, København og Århus. Jeg ser gerne 
en opgradering af den kollektive trafik. Jeg 
vil i første omgang ikke ændre på fradra-
gene for transport, men til gengæld indføre 
fradrag for cykeltransport uden en bund-
grænse, som der er nu.

… fjerne eller omlægge fradragsretten for 
moms på gulpladebiler. Det skal alene 
være ”rigtige” varevogne, der kan opnå fra-
drag og ikke, som man ser det nu, være de 
meget miljøbelastende fire-hjulstrækkere, 
der kan opnå fradrag. 

… omlægge registreringsafgiften, således at 
miljørigtige biler beskattes mindre og de 
forurenende biler beskattes mere. Samti-
dig vil jeg gerne indføre øget beskatning af 
begrebet fri bil, da jeg mener, at det alene 
kommer en begrænset skare af i forvejen 
velstillede til gode.

… indføre yderligere ”sukkerskat” og ikke, 
som det er sket senest, nedsætte afgiften 
på sodavand. Vi skal fokusere meget mere 
på sundhed og mindre på en eventuel øget 
import.

…  hæve selskabsskatten til 30% samtidig 
med, at jeg ville arbejde for et yderligere Fo
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Hvis jeg var skatteminister...
”Hvad ville du gøre, hvis du var skatteminister?”
Det spørgsmål stiller vi en række af de skattepolitiske ordførere i Folketinget 
- og bringer deres svar under fællesoverskriften: Hvis jeg var skatteminister, ville 
jeg…
Vi har indtil nu talt med en sjællænder, en københavner og to jyder og er nu 
tilbage hos en sjællænder, Poul Henrik Hedeboe, som vikarierer for jyden Morten 
Homann, der har barselsorlov.

Ambition: Fødevareminister
 
Poul Henrik Hedeboe, skattepolitisk ordfører for oppositionspartiet Socialistisk 
Folkeparti, har en ambition om at blive fødevareminister.
Ambitionen skal ses i sammenhæng med Poul Henrik Hedeboes store interesse 
for sundhed og økologi. 
Ved opslag i Google på hans navn kom der ca. 666 hits - en del færre end hos de 
forrige interviewede, skattepolitiske ordførere. 
Poul Henrik Hedeboe tillagde ikke dette større betydning, men mente, at det 
måske mere interesserede hans gruppeformand - i forbindelse med profilering af 
partiet.

I næste nummer stiller vi spørgsmålet til Enhedslistens Frank Aaen.
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samarbejde på europæisk niveau, således 
at eventuelle overskud ikke flyttes til der 
hvor der er lavest beskatning.

 Der skal således sættes yderligere ressour-
cer af til kontrollen af multinationale sel-
skaber.

…  øge synligheden af kontrolindsatsen. For 
eksempel som man gør ved Fair Play ak-
tionerne. Men man skal dog ikke alene gå 
efter de ”små fisk”, men ved et yderligere 
samarbejde mellem SKAT og Politiet for-
søge, at komme bagmændene til livs. Her-
under komme blandt andet menneskehan-
del, som man ser i prostitutionsbranchen, 
til livs.

…  ikke have umiddelbare ændringer for så 
vidt retssikkerheden, som jeg synes er i 
orden. Til gengæld vil jeg gerne øge rets-
bevidstheden hos dem, der følger landets 
love.

…  arbejde for en øget indsats på inddrivelses-
området, således af skattegælden ikke øges 

“
Rationaliseringer er 
for så vidt ok, men 
med de planlagte 

besparelser på
medarbejderstaben 
på 8% årlig opnår 

man ikke alene ved 
rationalisering.                  

”

Poul Henrik Hedeboe
- kort fortalt

Poul Henrik Hedeboe, 60 år, for tiden orlov 
fra jobbet som driftsleder på Svanholm 
ØkoGrønt. 
Medlem af Folketinget for Socialistisk 
Folkeparti siden juli 2004. 
Tre børn fra tidligere forhold.
Vikarierende skattepolitisk ordfører, 
trafikpolitisk ordfører, erhvervsordfører og 
ordfører for økologi.
Interessen for politik stammer fra græs-
rodsbevægelser og arbejde med sociale 
fællesskaber.
Politiske forbilleder: Joschka Fischer fra 
det tyske parti De Grønne

Yderligere informationer: http://www.
sf.dk/hedeboe/index.php?article=13244
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yderligere. Det kan blandt andet ske ved 
yderligere besøg hos skyldnerne.

…  læse bladet Dansk Told & Skat med inte-
resse. I det mindste så længe jeg er beskæf-
tiget på skatteområdet.

Poul Henrik Hedeboe 
vikarierer for tiden for 
Morten Homann som SF’s 
skattepolitiske ordfører.


